
 
  

 
 
 
 
 

Referat af bestyrelsesmøde i Troense Beboerforening 
Tirsdag, den 21. november 2023   

Fraværende: Hanne, Camilla, Knud, Eske, Regitze og Nikolaj  
 

Godkendelse af referat fra 26. september 2023. 
 

1. Siden sidst 

• Fællesspisning – hvor der var fin tilslutning med 30 deltagere. Maden fra ”Lullo” var bæredygtig og 
vegetarisk og fik mange roser med på vejen. Der opfordres til at fortsætte samarbejdet. 

• Pæreskuderne – færre skibe deltog i år til salg af de ca. 80 kasser æbler. Overskud på ca. 4.000,- kr. En 
del blev ikke solgt, men blev doneret til Storms Hjørne. Næste år planlægges at flytte arrangementet en 
uge frem, for at få flere skibe til at deltage. Der opfordres fortsat til at flere deltager og gerne som 
medhjælpere ved æbleplukning. Der efterlyses en bedre tilmeldingsmulighed til middagen for 
troenseboerne. 

• Halloween – blev et fremragende og uhyggeligt arrangement med gættelege, klippe-klistre og kage. 

• Kohavestien – de væltede træer en nu fjernet efter henvendelse til Slottet. Der opfordres fortsat til at 
benytte stien så den ikke gror til. 

• Praksisarkitekterne – Der opsættes et midlertidigt kontormodul ved parkeringspladsen under 
renovering af baghuset. 

 
2. Valdemars Slot - kulturprojekt. Orientering om projektet til etablering af center for kultur og kunst. Der 

ansøges om forsøgsprojekt for kyst- og naturturisme til Plan- og Landdistriktsstyrelsen. Projektet kræver 
udarbejdelse af nyt kommuneplantillæg, samt ny lokalplan for området ved Valdemars slot. 
 

3. Brev til vurderingsstyrelsen – Nikolaj og Eske 
Punktet udsat til næste møde. 

 
4. Juletræstænding d.3.december 

Arbejdsfordeling:  
Juletræet kan fås i Gyden nr. 4 - der hentes af Lars og Keld Bo – plus belysning 
Musik - Anders (Søren Banjomus og Dejlig er den himmel blå) 
Sange – Kim trykker 
Indkøb af drikkelse og snolder – Diana 
Kogeaggregat til gløgg – Keld Bo der kontakter  
Tilberedning/servering – Kim, Kasper – to borde opstilles af Anja 
Mikrofon/højtaler – fremskaffes af Jens  
 

5. Andre arrangementer 
Strik cafe i Sognehuset – hver 14. dag – hvorfor hver anden mandag stadig er ledig. 
Biodiversitet foredrag – Diana afsøger mulighederne for at kontakte fagperson som oplægsholder til 
afholdelse i foråret. Forslag til salg af blomsterfrøblandinger samt anvisning af rette såningsmetode. 

 
6. Eventuelt  

• Der er observeret benzin / olie på vandet ved dampskibsbroen der bekymrer vinterbaderne. Diane 
undersøger nærmere om årsagen hertil. 

• Forslag til nye foredragsholdere, hvor flere lokale præster er i tankerne. 
 

Næste bestyrelsesmøde den 18. januar kl. 19 hos Kasper og FU-møde, den 11. januar kl. 19.00 hos Hanne. 
 
Referent: Keld Bo 


